
Posudek oponenta bakalářské práce Ondřeje Filipa: Interval odpočinku a jeho vliv na 
akceleraci 
 
Předložená bakalářská práce má rozsah 78 stran včetně příloh a seznamu literatury.  
 
Práce studenta Ondřeje Filipa je zpracována solidně a odpovídá požadavkům na bakalářské 
práce. Taktéž po jazykové stránce je práce zpracována velmi dobře, obsahuje minimum chyb 
a překlepů. 
Na s. 22 uvádí autor, že rozdílnost svalových vláken je dána genetikou. Má tím na mysli 
rozdíly mezi jednotlivci, či různý podíl jednotlivých druhů svalových vláken u každého 
jedince.  
Stejně tak prosím vysvětlit, resp. upřesnit  následnou formulaci, že svalová vlákna se dají 
částečně přetvořit z jednoho typu na jiný. 
Zásadní poznámku mám k metodice měření. Jakým způsobem autor zajistit spuštění stopek ve 
stejný okamžik?  
Proč zvolil pro rychlostní test právě úsek 30 m z polovysokého startu, u něhož je výrazný 
podíl akcelerační složky. Což koneckonců pak uvádí správně ve výsledcích práce. 
Požadavky na rychlostní schopnosti jsou zcela odlišné v různých sportovních odvětvích. Co 
znamenají závěry jeho práce pro trénink fotbalistů i jiných hráčů? V těchto sportech je vysoký 
podíl akceleračních sprintů do maximálně 10-15 m, s vysokým agility, anticipace, nebo jako 
protiklad atletů, kde je základní sprinterskou tratí 100 m na rovném úseku. Tady mi poněkud 
smysl práce uniká. Navíc schopnost opakovat rychlostní úsek ve stejné, lepší, horší kvalitě po 
určité době je ovlivněna i tréninkem dalších složek a charakterem odpočinku. Určitě by 
výsledky byly jiné, kdyby testování prováděl na sprinterech - atletech. Proto bych byl opatrný 
se zevšeobecňujícími závěry ve vztahu k dalším sportům.   
K anketě jen tolik, ptát se na podíl rychlostní složky trenérů tak různorodých sportovních 
odvětví mi přijde jako slučovat hrušky a jablka. Sportovní lezení, tanec a atletický sprint či 
herní výkon mají zcela odlišné nároky na pohybové schopnosti. Tudíž nevím, co si od 
takovéhoto souboru respondentů autor sliboval.  
Připomínku mám i k celkovému vyznění závěrů, kde najednou autor řeší otázku způsobu 
zapracování před měřeným úsekem po delším intervalu odpočinku. Z praxe je zřejmé, že tato 
otázka je také důležitá a je škoda, že forma a obsah intervalu odpočinku nebyly součástí či 
předmětem výzkumu (viz výzkumné otázky). Tak proč ji najednou řeší v závěrech? 
  
Otázky: 
Jak jsou definovány rychlostní schopnosti (v praxi rychlost) a které testy používáme pro 
zjištění jednotlivých druhů rychlosti? 
Které faktory ovlivňují úroveň rychlostních schopností?  
Které další pohybové schopnosti jsou důležité pro špičkový výkon hráče kopané? 
 
 
Předloženou práci doporučuji k obhajobě. 
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